
Anonym (innlevert 01.03.2023) 

Endring av jakttid. 

- Korte ned hele jakttida siden produksjonen i bestanden er lav og det ikke er umiddelbar fare 

for bestandseksplosjon. 

- Dele opp jakttida – gi bukkejegere anledning til å starte 15. august og jakte i 10 - 14 dager. 

Bukkene går som regel inn i fostringsflokkene fra rundt 1. september, før det går de som 

regel i mindre bukkeflokker som går spredt og ofte i randsonene. Da kan bukkejegerne gjøre 

seg ferdig med jakta ved å jakte på småflokker, og de blir da ikke med og forstyrrer de store 

fostringsflokkene seinere i jakta. Jegere med andre korttyper kan starte etter at "bukkejakta" 

er over, eller 20. eller 25te august. 

- Jaktfrie dager. En eller noen få jegere kan holde en storflokk "i ånde" en hel dag, slik at de får 

reduserte muligheter til beite, drøvtygging og hvile. Om man hadde satt for eksempel onsdag 

og torsdag som jaktfrie dager, ville nok ikke det redusert fellingsprosenten nevneverdig, men 

kanskje gitt dyrene litt hviletid i en stressa periode. 

 

Endring av jaktområder. 

- Fellesjaktavtaler for å øke effektiviteten (Fellingsprosenten) er vanlig – det gir jegerne 

muligheten til å jakte der dyrene til enhver tid er. Det gir samtidig mye større press på dyrene 

– bestandig muligheten for at det er jegere der dyrene er. Hva med å redusere 

fellesjaktavtalene? I Snøhetta øst er det grovt sett full fellesjakt mellom alle rettighetshavere 

innad i de enkelte kommunene i hele jakttida, i tillegg er det et "indre felles jaktområde" som 

er åpent for alle fra uke 2 i jakta, samt full fellesjekt i nesten hele Snøhetta øst en del 

midtukedager. For å gi reinen mer ro i jakta – er det mulig å se på endringer som ikke gir 

altfor stor nedgang i fellingsprosenten? Ett datasett som kanskje kan si noe om dette, er 

villreinutvalgets kart over fellingssteder – jeg tror de fleste med kort utstedt i en kommune 

feller reinen sin innenfor den kommunen – og en reduksjon i fellesjaktavtaler vil da ikke ha så 

stor betydning for fellingsprosenten. 

- Jaktfrie områder – i slutten av august 2022 var mesteparten av bestanden i Snøhetta øst på 

trekk nordover fra Dovre og inn i oppdal, jegere som satt på grensa mellom kommunene var 

sterkt delaktige i å stoppe hele trekket – reinen ble da stående og trykke mot en vegg av 

forstyrrelse (Jegere og turister). Å fjerne eller redusere slike "vegger" må være en fordel – 

jegerne kan styres ved for eksempel å ha jaktfrie områder. 

 

Villreintelefonen/nettsida. 

- Er opplysningene om hvor reinen står til enhver tid nødvendige for jegerne? Dette må sikkert 

sees i sammenheng med andre tiltak – ved utstrakt fellesjakt kan man vurdere å fjerne dette, 

om fellesjaktavtaler reduseres kan det være en fordel å opprettholde det. 

 


